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ÚVODNÍ SLOVO

Milí přátelé,
děkuji všem, kdo se podílejí aktivně jakým-
koli způsobem na životě farnosti. Těší mě, 
že letošní dětský karneval si vzalo na sta-
rost několik z vás a udělali jste ho moc pěk-
ný. Těší mě, že se sesbíralo mnoho hraček 
pro děti v Sýrii. Těší mě, že když se vyhlásí 
prosba o  koordinátora křížových cest, tak 
se přihlásí. Těší mě, když se vyhlásí sbírka 
například na Svatopetrský halíř, že se vybe-
re dvojnásobek běžné nedělní sbírky. Těší 
mě, že když je potřeba ubytovat 13 Ameri-
čanů, tak se během nedělního dopoledne 
podaří najít hostitele pro všechny. Těší mě, 
že se našli noví redaktoři Kobylístku. Těší 
mě, když se další lidé hlásí „do služby“. Těší 
mě, že mnozí z vás nabízejí Bohu své mod-
litby za naši farnost. Těší mě, že motto „Ně-
čím sloužit, někam patřit“ není prázdným 
sloganem. 
Vstupujeme do  nejintenzivnějšího období 
církevního roku. Doba postní je příležitos-
tí k oživení víry, naděje a lásky. Je to veliká 
příležitost pro každého z  nás. Pomozte mi 
stát se svědkem malého zázraku. Pokusme 
se do velikonoc o 3 věci:

• Odpusťte někomu, kdo vám ublížil.
• Navštivte někoho, kdo je osamělý, ne-

mocný nebo smutný.
• Vykonejte si upřímnou svátost smíření.

Slibuji vám, že pokud to uděláme, naše far-
nost se do velikonoc promění. Čtyřicetiden-
ní lhůta už běží!

Bůh vám k tomu žehnej!
P. Martin Hobza, farář

Telefonní číslo faráře
(případně jiného dostupného kněze):

283 029 165
Ačkoli je to pevná linka, 

bude k dispozici i mimo úřední hodiny, 
protože ji lze přesměrovat na mobil

Kancelář faráře 
hodiny pro veřejnost

 pondělí 14.00 – 18.00
 středa 9.00 – 12.00
 pátek 9.00 – 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu 
– lze přijít bez předchozí domluvy

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Postní duchovní obnova 
farnosti včetně rodin
Milí farníci, zveme vás na postní duchovní 
obnovu farnosti a rodin, která se uskuteč-
ní v sobotu 11. března od 9.30 do 16.00 ho-
din v našem farním kostele.

Hlavní téma k  zamyšlení bude mít ná-
zev:  Pozvání ke  smíření s  lidmi a  s  Bo-
hem.  Část programu bude společná, část 
oddělená pro rodiče dětí a pro ostatní far-
níky. Hlídání dětí a  program zajišťujeme 
v prostorách Salesiánského centra v Koby-
lisích. Převzetí dětí na  hlídání bude mezi 
9.00 až 9.20 hodin. Děti mají zajištěn oběd 
a dopolední svačinu. 
Rovněž počítáme s obědem pro účastníky 
obnovy. Příspěvek na oběd činní 55 Kč (do-
spělí) a 30 Kč (děti).
Přihlašování je možné přes webové strán-
ky farnosti nebo zápisem v sakristii. Rodi-
če prosíme, aby do komentáře k přihlášení 
napsali počet a  věk dětí, které chtějí při-
hlásit.

Uzávěrka přihlášek bude v  neděli  
5. března!

Program obnovy:

9:00  Přijímání dětí na  hlídání (recepce 
Salesiánského centra)

9:30  Co brání v  usmíření se s  druhými 
a co s tím? P. František Blaha (kostel)

11:00  Dá se na  zpověď těšit? P.  František 
Blaha SDB. (kostel)

  Příležitost k  osobní tiché adoraci 
a svátosti smíření (kostel)

12:00  Oběd pro dospělé účastníky obnovy 
(farní sál)

12:45  Oběd pro děti (farní sál)
  Příležitost ke slavení svátosti smíře-

ní (kostel)

14:00  Diskuze ve skupinách 
  pro mladé rodiče: P.  Martin Hobza 

(farní knihovna)
  pro ostatní farníky: P. František Bla-

ha (farní dolní sál)
15:30  Společná mše svatá: P. Martin Hob-

za (kostel)
  (možnost svátosti smíření během 

celé mše svaté)

Program pro děti:

9:00 – 16:00  Zajišťujeme a  připravujeme 
pro všechny věkové kategorie

P. Ladislav Banďouch

Křížové cesty u Terezičky

V  postní době budeme mít každý pátek 
před večerní mší svatou (od  17.55) příleži-
tost rozjímat o  Ježíšově veliké lásce, která 
ho přivedla až na kříž. Křížové cesty pove-
dou zástupci různých společenství a  sku-
pin, která ve  farnosti jsou. Děkuji paní 
Angelice Gabbrielli, že se ujala role koor-
dinátorky. Zvu vás všechny v hojném počtu 
na tuto lidovou pobožnost, která má velkou 
vnitřní sílu.

P. Martin Hobza

Duchovní obnova mládeže 

V  sobotu 18. března zvu mladé (nejlépe 
ve  věku 14 – 19 let) na  duchovní obnovu, 
která proběhne u nás v kostele, a zakončí-
me ji ve večerních hodinách v kostele Sva-
tého Kříže v centru Prahy. Sraz je v 9. hodin 
dopoledne u Terezičky. Na obnovu je třeba 
se přihlásit přes web farnosti anebo zapsat 
v sakristii. 

P. Martin Hobza
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Příprava na 1. sv. přijímání
Letos se u  nás připravuje na  první přijetí 
Krista ve  Svátosti oltářní 41 dětí. Slavnost 
prvního svatého přijímání bude 7. května 
2017. Od středy 22. 3. bude probíhat inten-
zivní příprava, vždy po  dětské mši svaté, 
tedy asi v  17.45 hodin. Prosím jejich rodi-
če, aby s  tím počítali a přípravy se s dětmi 
účastnili. Všechny prosím o modlitbu za tyto 
děti a jejich rodiny. Děkuji. 

P. Martin Hobza

Přihlášky do kněžského semináře 
pro akademický rok 2017/18
Pokud někdo z  mladých či zralých svobod-
ných mužů cítí povolání ke kněžské službě 
a  chce jít cestou diecézního kněze, je tře-
ba, aby podal včas přihlášku do kněžského 
semináře. Pro školní rok 2017/18 je třeba 
odevzdat přihlášku do 12. dubna 2017. Tito 
zájemci ať se hlásí u svého faráře, který jim 
pomůže zařídit potřebné náležitosti. 

P. Martin Hobza

Modlitební triduum 
MM – 24. – 26. 3. 2017
Znovu srdečně zveme na Modlitební tridu-
um hnutí Modlitby matek, které se koná ve 
dnech 24., 25. a 26. března 2017. V pátek 
24.3. po večerní bohoslužbě (odhadem v 
19:15) v kostele sv. Terezie, v sobotu 25.3. 
od 9:00 v kostele sv. Petra a Pavla v Bohni-
cích a v neděli 26.3. po večerní bohoslužbě 
(odhadem v 19:15) v kostele sv. Terezie. Zve-
me všechny maminky, babičky, tety, prostě 
všechny ženy, které cítí potřebu se modlit 
nejen za svoje rodiny. 
Těšíme se na vás.

Olga Lisáková ze skupinky MM Ďáblice

Naši katechumeni
Milí farníci, 
o letošní Velikonoční vigilii v sobotu 15. dub-
na přijme v naší farnosti, dá-li Pán, iniciační 
svátosti (svátost křtu, biřmování a  eucha-
ristie) šest dospělých katechumenů a jedna 
již pokřtěná dívka přijme svátost biřmování 
a eucharistie. 
Setkat se s nimi můžete při nedělních boho-
službách 5. 3. v  18.30, kdy budou zařazeni 
mezi čekatele křtu, a  dále při skrutiniích 
19. 3. v 7.30, 26. 3. v 9.00 a 2. 4. v 10.30 hodin. 
Záměrem skrutinií je očišťovat Božím slovem 
a modlitbou církve mysl i srdce katechume-
nů, posilovat je proti pokušení, pomáhat jim, 
aby uzrál jejich úmysl, a povzbuzovat je, aby 
niterněji lnuli ke Kristu a rozhodněji pokra-
čovali ve snaze milovat Boha. (srov. Uvedení 
do křesťanského života, čl. 143) 
Nám již pokřtěným mohou tyto obřady na-
pomoci v naší přípravě na obnovu křestního 
vyznání a prohloubení naší víry. 
Prosíme vás o  modlitbu za  katechumeny 
a za to, aby dobře dokončili svoji dvouletou 
přípravu a aby je Duch svatý naplnil svými 
dary a svým požehnáním. 

Děkujeme.
P. František Blaha, Marie a Václav Kuchařovi

Pozvání ke společnému 
modlitebnímu úmyslu
Naše společenství živého růžence zve 
ke  společné prosbě nebeskému Otci o  mír 
na  celém světě, zvláště za  obrácení členů 
Islámského státu, aby jejich srdce byla pro-
měněna a aby zavládl pokoj obyvatelům su-
žovaných válkou. Modlíme se ve dnech 1. – 7. 
března, ale můžete se s námi spojit na tento 
úmysl kdykoliv se budete modlit. Děkujeme 
za solidaritu s trpícími bratry a sestrami.

Otto Banko

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Uvedení do duchovní četby 
nedělních textů Písma

Lectio divina je jeden z velice osvědčených 
způsobů četby Písma, který byl praktiko-
ván v prvních staletích křesťanství v kláš-
terech. Pak upadl v  zapomenutí. K  životu 
jej přivedl pro všechen Boží lid vynikající 
biblista a pozdější arcibiskup milánský Car-
lo Maria Martini. Jeho kolega biskup říká: 
"Díky Martinimu i  každá babička v  té nej-
poslednější vesnici v  milánské arcidiecézi 
denně čte a rozjímá Boží slovo a žije z něho!" 
My ho zčásti používáme v  našem Uvádění 
do duchovní četby Písma o prvních pátcích 
v  měsíci v  19.20 v  katechetické místnosti 
Emauzy. Lectio má tyto fáze: Vzývej Ducha 
svatého, Čti Písmo, Rozjímej Písmo, Modli 
se s Písmem, Kontempluj, Uváděj do života. 
My používáme první čtyři kroky. Zveme vás 
k tomuto setkávání s Kateřinou Cveklovou. 
Příští se koná 7. 4.

Tomáš Redlich

Turnaj ve volejbale
V  sobotu 22. 4. 2017 se na  třech hřištích 
v  oratoři Salesiánského střediska mláde-
že v Kobylisích (za kostelem Sv. Terezičky) 
uskuteční tradiční ekumenický volejbalový 
turnaj SDB. Začátek bude od  9.00, konec 
odpoledne v cca 16 hod. Na hřišti musí mít 
každý tým vždy alespoň jednu hráčku. Po-
čet střídajících hráčů/hráček není omezen. 
Účast je třeba zamluvit předem na  e-mai-
lových adresách: liborcapla@seznam.cz, 
svobodamsdb@seznam.cz. Hlásit se mohou 
družstva i  jednotlivci do  19. 4. Maximální 
kapacita → 10 družstev. Pokud se mezi vámi 
najdou pomocníci na místa sudích a kucha-
řů, jste vítáni. Přijďte si zahrát s lidmi z naší 
farnosti a z Křesťanského společenství!

Libor Čapla a Michal Svoboda

Klub seniorů zve
12. 3. Smetanovo muzeum - putování po ro-
dokmenu Bedřicha Smetany
26. 3. Duchovní obnova a křížová cesta
9. 4. Náprstkovo muzeum - tajemství hedvábí
Čas a  místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný ná-
hradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Mamky sobě
Srdečně zveme maminky s  malými dět-
mi  ve  čtvrtek 6. 4. od  9.30  k  setkání nad 
knihou P. Ladislava Heryána Exotem na této 
zemi. Štěpánka Syrová nám knihu předsta-
ví a  přiblíží, čím ji toto dílo salesiánského 
autora oslovilo. Parkování kočárků od 9.15. 
Hlídání dětí zajištěno. Těšíme se na vás!

Pavla Redlichová a Lucie Muchová
mamky.sobe@centrum.cz

Živý růženec
Setkání společenství živého růžence bude 
v  pondělí 27. 3. po  večerní bohoslužbě. 
Na všechny se těší

Ludmila Růžičková

Odborný seminář o řešení neplodnosti

Dne 1. 4. 2017 od 9.00 do 17.00 se bude konat 
v brněnském Centru naděje a pomoci CENAP 
akreditovaný seminář "NAPROHELP, úspěšná 
cesta k  dítěti“. Seminář, určený pro lékaře, 
ostatní zdravotníky, poradce PPR, ale i bioeti-
ky, je zaměřen na úspěšné a důstojné řešení 
nechtěné neplodnosti bez umělého oplodnění.
Přihláška i  další informace jsou na  http://
www.cenap.cz/naprohelp

Ludmila Lázničková
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Postní doba 
a bohoslužba usmíření
v rámci pastoračního plánu

80 let kaple sv. Terezičky a  70 let koby-
liské farnosti jsou události, které přivádě-
jí k vděčnosti, protože určitě je děkovat 
za co. Byla by škoda upadnout do pokuše-
ní, abychom všechno to pěkné přešli jako 
samozřejmost a  nevzdali díky Pánu za  to 
dobré, co udělal v  historii našeho spole-
čenství ve spolupráci s mnoha jeho spolu-
pracovníky.

Zároveň všude tam, kde jsou lidé a vztahy, 
dochází k  nedorozuměním, nepocho-
pením, konfliktům a  zraněním. V  na-
prosté většině případů to nebývá ze zlého 
úmyslu, ale jde o  projevy naší člověčiny, 
slabostí, zranění či hříšnosti. A samozřej-
mě je nutné počítat i  s  působením Zlého, 
který dělá všechno pro to, aby ničil Boží 
dílo – a dělá to mimo jiné i tím, že usiluje 
o rozklad a narušení vztahů mezi Ježíšový-
mi učedníky.
Jak s takovými zraněními můžeme přistou-
pit před Pána a jak on uzdravuje naše emo-
cionální zranění, popisuje Floyd McClung 
v knize Boží otcovské srdce. Hovořili jsme 
na toto téma při adventní duchovní ob-
nově farnosti (www.terezicka.cz/nahrav-
ky). Autor uvádí sedm kroků:
 
1. přiznat si potřebu uzdravení; 
2.  vyznat své negativní emoce a  převzít 

zodpovědnost za reakce na ně; 
3.  odpustit těm, kteří nás zranili; 
4.  přijmout odpuštění a odpustit sobě; 
5.  přijímat Otcovu lásku (obrátit se 

k  Bohu a  nezávisle na  našich pocitech 
ho chválit); 

6.  učit se myslet Božím způsobem (proti 
svým negativním myšlenkovým vzor-

cům si často připomínat Boží pohled 
na sebe, na vztahy, situace) a 

7. vytrvat. 

Na toto téma navážeme při postní duchovní 
obnově v sobotu 11. března, kde si chceme 
uvědomit, co nám brání v usmíření s druhými 
a jak lépe využít zvláštního Božího daru, kte-
rým je svátost smíření. 
Chceme vás pozvat, abychom k usmíření, 
odpuštění i  zástupnému pokání za  hří-
chy naší farnosti v celé její historii využili 
dar postní doby. Dovolte několik návrhů:

1.  Pokud víte o  lidech, kteří vás zranili 
nebo se kterými jste se nerozešli v dob-
rém, napište si jejich jména a přistupujte 
s nimi denně před Pána – proste o milost, 
abyste jim dokázali odpustit (což je pře-
devším rozhodnutí a vůle: chci odpustit), 
každý den jim vyproste dotyk Pánova po-
žehnání. 

2.  Naše cesta usmíření zpravidla začíná 
od těch nejbližších lidí v našich rodinách 
a  komunitách. Každý krůček v  Boží mi-
losti a  síle Ducha svatého, který vede 
ke  smíření, odpuštění a  novému vykro-
čení, je požehnáním pro celé společen-
ství farnosti a církve.

3.  Pokud to před Pánem uznáte za  správ-
né po  předchozí modlitbě a  pokud máte 
na lidi, kteří vám ublížili, kontakt, napiš-
te jim – ne proto, abyste to s nimi znovu 
rozhrabávali a sáhodlouze probírali, vyčí-
tali si, obviňovali se a způsobovali si dal-
ší zranění, ale abyste jim napsali omluvu, 
prosbu za odpuštění toho, co z vaší stra-
ny nebylo v pořádku, případně sdělili své 
zranění a ujištění, že odpouštíte…

4.  Obecnější díky i  prosbu za  odpuštění 
a smíření – zejména v rámci jubilea far-
nosti – můžete napsat na lísteček a vlo-
žit do  nádoby pod svatostánek a  kříž 
do  kostela Sv. Terezičky. Na  anonym-
ních lístečcích může být:

»  poděkování za  obdarování, dary a  mi-
losti, které jsem v  naší farnosti obdr-
žel(a); poděkování skupinám lidí ze 
Salesiánského centra (varhaníkům, 
schólám, salesiánům, pastorační radě, 
středisku, centru pro rodinu apod.) 
za  to, čím mě obohacují; poděkování 
Bohu za  smíření a  odpuštění, které se 
z jeho milosti podařilo;

»  prosba za  odpuštění, čím jsem já, moje 
rodina či skupina zranili vztahy ve  far-
nosti nebo nepřispěli k jejímu budování;

»  odpuštění těm, kteří vás v  rámci far-
nosti zranili (bez konkrétních jmen, 
ale třeba s uvedením, že odpouštíte sa-
lesiánům, nějaké skupině či společen-
ství);

»  prosba za  odstranění nějakého nepo-
řádku v  rámci farnosti, o  kterém víte, 
nabídku pokání za  společenství lidí 
ve  farnosti ne ve  stylu postoje „spra-
vedlivého“ vůči hříšníkům, ale v pozici 
těch, kteří vyznávali hřích svého lidu 
a  kterým Hospodin říká: „Hledal jsem 
mezi nimi muže, který by zazdíval zeď 
a  postavil se v  trhlině před mou tvář 
za  tuto zemi, abych ji neuvrhl do  zká-
zy…“ (Ez 22,30)

5.  Pokud víte o  někom, kdo si ze spo-
lečenství naší farnosti odnesl zraně-
ní a  kvůli tomu z  našeho společenství 
odešel, pokud to uznáte za vhodné, tak 
ho o této iniciativě prosím informujte. 

Z těchto lístečků bychom připravili boho-
službu vděčnosti a usmíření o vigilii 
Neděle Božího milosrdenství v sobo-
tu 22. dubna ve večerních hodinách 
u nás v kostele a společně tyto záležitosti 
přednesli Bohu. V neděli odpoledne 23. 
dubna se připojíme k pouti Božího mi-
losrdenství na Černém Mostě, která se 
stává tradiční aktivitou našeho vikariátu. 
Všichni jste zváni.
Pokud si k tomuto tématu chcete něco pře-
číst, doporučujeme:
»  Kateřina Lachmanová: Vězení s klíčem 

uvnitř
»  Jozef Augystyn: Bolest křivdy a  radost 

odpuštění / Křivda, odpuštění, smíření
»  Elias Vella: Ježíš, lékař duše i  těla / 

Uzdrav mě, Pane
»  Amadeo Cencini: Život v usmíření 

Za pastorační radu 
Anička Fantová a P. František Blaha



Kobylístek březen 20178 9

ZPRÁVY Z FARNOSTIZPRÁVY Z FARNOSTI

Hledáme zbrojnoše
Katolická zbrojnice, rubrika, s níž jste se se-
tkávali na stránkách Kobylístku již řadu let 
a za  jejíž zrození a existenci vděčíme naše-
mu farníkovi Kazímíru Večerkovi a jeho ná-
sledovníkovi Františku Reichelovi by mohla 
v budoucnosti pod novým názvem i podobou 
přinášet kvízové otázky týkající se například 
života farnosti, její historie, současnosti 
a reálií. Ale možná by mohla mít i zcela jiný 
obsah, který by mohl být pro čtenáře Ko-
bylístku přínosem. Vzhledem ke  změnám 
v redakci, které byly oznámeny v lednovém 
čísle, hledáme od března k uvolněnému ves-
lu této zajímavé rubriky nového nápaditého 
zbrojnoše či zbrojnošku. Hlásit se můžete 
na farní mail, rádi vám poskytneme prostor 
k  obohacení všech čtenářů. A  Kazimírovi 
i  Františkovi moc děkujeme za  pravidelné 
několikaleté vyzbrojování.

Tomáš Redlich
farnost.kobylisy@sdb.cz

Církevní škola Bratrská 
v Holešovicích hledá 
učitelku či učitele

do třetí třídy na další nadcházející školní 
rok 2017/2018, dohodou lze i jinak. Předpo-
kladem je nadšení pro práci, kladný vztah 
ke křesťanským hodnotám a ochota sdílet 
atmosféru školy rodinného typu.
Požadavek na uchazeče je plná aprobova-
nost na 1. stupeň základní školy. Svůj životo-
pis a motivační dopis zasílejte na email: bra-
trska@seznam.cz. Obratem se Vám ozveme.
Bližší informace na tel.: 283 870 423. Za ve-
dení školy

Štěpánka Vojtěchovská

Zpráva z „výjezdního“ zasedání 
PRF 18. 2. 2017 
Letos jsme se rozhodli zkrátit vzdálenost 
výjezdního zasedání pastorační rady far-
nosti, a  tak jsme se v  sobotu ráno vydali 
na faru do sousedních Bohnic. 
V dopoledním bloku na nás čekala reflexe 
liturgických a  jiných akcí během roku. Cí-
lem bylo zamyslet se z pohledu farníka, co 
chceme zdůraznit, co je důležité, co naopak 
není. Specifika liturgických dob, pravidel-
ných a  jednorázových akcí, co chybí, co je 
navíc, co je zanedbáno.
A  protože se toho děje opravdu hodně, 
znamenalo to několikahodinovou disku-
si. Většina z  nás vnímá jako nejdůležitější 
prožívání liturgie na  nedělních bohosluž-
bách i slavnostní prožívání Velikonoc a Vá-
noc, včetně období příprav na  tyto svátky. 
Z akcí, které podporují naši farní sounále-
žitost, chceme nadále zdůraznit ty, které 
umožňují setkání farního společenství na-
příč generacemi i nedělními bohoslužbami, 
například Žehnání lidem Centra, Den Sale-

siánského centra nebo svátek sv. Terezičky 
či Dona Boska.
A přestože se toho děje opravdu hodně, na-
šli jsme i bílá místa v našich aktivitách a se-
tkáních. Chybí nám společné charitativní 
akce, akce pro nevěřící členy rodin farníků 
a  zapojení jednotlivých akcí do  povědomí 
těch, co chodí pouze na  nedělní mši sva-
tou (což je nadpoloviční většina farníků). 
Zároveň bychom rádi podpořili vše, co by 
napomohlo tomu, abychom vnímali přítom-
nost těch, kteří se v naší farnosti připravují 
na  přijetí svátostí (ať už křest, biřmování 
nebo první svaté přijímání), doprovázeli je 
a přijímali mezi sebe. Aby nám nikdo z nich 
nebyl lhostejný. Výčet toho, co nám chybí je 
samozřejmě delší. Pokud i Vám něco chybí, 
neváhejte se o to podělit s ostatními. 
Odpoledne jsme pokračovali v neméně dů-
ležitém tématu společné služby či charity, 
jak kdo chce. Všichni víme, že víra bez skut-
ků je mrtvá. I  v  této oblasti se u  nás děje 
mnohé, farníci jsou zapojeni do  různých 
druhů pomoci a  služby, ale možná nám 
chybí ona koordinace a  povědomí o  sobě 
navzájem. Shodli jsme se, že nedělní ohláš-
ky budou zahrnovat i  výzvy k  zapojení se 
do služby (někdy k dlouhodobější a někdy 
k okamžité rychlé pomoci). Zvýší to naši po-
vědomost o konkrétních potřebách našich 
bližních i ulehčí naše hledání, když chceme 
pomáhat a nevíme, kde se zapojit. V rámci 
odpoledního bloku jsme se věnovali ještě 
Farní charitě jako instituci, i  zde vyvstal 
konkrétní krok k řešení. Z jednání také vze-
šel podnět k  výchově mladých ke  službě, 
hledali jsme konkrétní možnosti, jak tuto 
vizi u nás naplnit. 
Přeji nám všem, aby se zde u Terezičky dob-
ře dýchalo a abychom mohli zažívat dobré 
společenství Církve, záleží to jen na nás.
Příští setkání PRF se uskuteční 26. 3. 2017.

Veronika Semerádová 

Ohlédnutí za dětským karnevalem 
V neděli 19. 2. vyvrcholily přípravy dětského 
karnevalu, jehož organizace nám byla svě-
řena.
V začátcích přípravy jsme se popravdě dost 
obávali, abychom zvládli vše ke spokojenos-
ti dětí i rodičů a celé farnosti.
Bylo však velmi milé zjištění, kolik lidí nabí-
zí svou pomoc. Ba dokonce kolik lidí, kteří 
ani pomoc nenabízeli, ale rovnou činili.
Nemůžeme, a  ani nechceme – abychom 
na  někoho nezapomněli – všechny jmeno-
vat, ale: děkujeme všem, kteří se zasloužili 
o krásný zážitek dětem i dospělým a za ra-
dostné a milé společenství.
Je jasné, že se za povedený karneval modlilo 
hodně lidí. Bohu díky za tak krásnou novou 
zkušenost.

Za karnevalový tým 
Klaudia Henžlíková a Vlaďka Jarošová
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Salesiánské centrum hledá nového kuchaře
Protože po  letních prázdninách končí Pa-
vel Minewakan Döllinger svou dlouholetou 
službu výborného kuchaře v  Salesiánském 
centru, hledáme jeho nástupce. Podrobnos-
ti k výběrovému řízení na druhého kuchaře 
(vedle Jendy Cibulky) najdete na webových 

stránkách Salesiánského centra www.sa-
lesianikobylisy.cz. Přihlášky s  životopisem 
a  motivačním dopisem mohou zájemci po-
slat do 31. 3. 2017 na adresu 
kobylisy@sdb.cz,

P. František Blaha

Nabídka práce na částečný úvazek 
Sháníme někoho (nejlépe maminku 
po  MD nebo aktivní důchodkyni) na  vy-
dávání obědů ve firmě Elektroline a.s. se 
sídlem na Praze 8.
Jedná se o dva dny v týdnu od 8.45 do 15.15 

(příprava, výdej, úklid). Nejlépe st a pá, do-
hoda možná. Nástup možný ihned. Více in-
formací na kontaktu níže.

Pavel Hlaváček
606 731 122

Kde pomůžete postní kasičkou… 

Salesiáni vedou v Bulharsku internát pro 
romské chlapce. Kluci nemusí být prakti-

kující věřící, což byl i případ Slavča, který se 
s Bohem setkal právě prostřednictvím sale-
siánů. Toto setkání ho přivedlo až k rozhod-
nutí přijmout křest. Více se dozvíte z rozho-
voru, který nám zaslal o. Petr Cvrkal:

Slavčo: „Jmenuji se Slavčo Jonkov Filipov, 
v  březnu mi bude 16. Žiju v  romské čtvr-
ti ve  Staré Zagoře s  maminkou a  bratrem, 
který má dvě děti. Před 6 lety mi umřel ta-
tínek. Přes týden jsem na internátě u salesi-
ánů v Kazanlaku, kde chodím také do školy. 
Učím se na kuchaře…“

O. Petr: „Jak ses seznámil se salesiány?“
Slavčo: „Bylo to před osmi roky. Moji kama-
rádi si chodili hrát k nějakým kněžím. Jed-

nou jsem našel odvahu a  šel jsem s  nimi. 
Hry, výlety, tábory – vše bylo super. Od  té 
doby jsem chodil k salesiánům pravidelně.“

O. Petr: „Co tě baví?“
Slavčo: „Rád sportuju a hraju na kytaru.“

O. Petr: „Proč ses rozhodl se nechat po-
křtít a  jak jsi svůj křest a  první svaté 
přijímání prožil?“
Slavčo: „Chtěl jsem být pokřtěn, abych se 
mohl setkávat s Kristem v eucharistii… Cítil 
jsem, že se mne během křtu dotkl Bůh.“

O. Petr: „Proč sis vybral za  křestního 
patrona právě svatého Josefa?“
Slavčo: „Zaprvé, kostel v  Kazanlaku je za-
svěcen tomuto světci, zadruhé, protože 
svatý Josef je patronem dělníků, a  já rád 

pracuji. A také proto je, že se tak jmenoval 
jeden český dobrovolník, kterého jsem po-
tkal v Kazanlaku.“

O. Petr: „Změnilo se tvým křtem něco?“
Slavčo: „Mnoho věcí. Přestal jsem hrubě na-
dávat, snažím se každý den začít a  končit 
modlitbou… To, že jsem se stal křesťanem, 
pro mne také znamená, že chci pomáhat 
druhým.“ 

Prosíme o  modlitbu za  Slavča, ať 
ve svém rozhodnutí vytrvá. Více o Bul-
harských misiích: http://bulharsko.sa-
lesiani.cz/ 
Od  1. 1. 2017 péči o  Bulharské misionáře 
od  Sadby přebrala Salesiánská provincie 
Praha. Podpořit práci misionářů v  Bul-
harsku je možné zasláním daru na  č. ú. 
16844021/0100, vs 29 nebo zapojením se 
do  Postní kasičky: http://bulharsko.salesia-
ni.cz/kasicka 

Děkujeme za Vaši podporu a modlitby!
Kateřina Cveklová
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Splnil jsem si sen
V naší farnosti vnímám různé skupinky lidí, které jménem neznám, 
ale tuším, že k sobě nějak patří. Po čase mi začnou jednotlivci z těch skupinek 
vystupovat, dokážu k nim přiřadit partnera, někdy i děti. Tomáše Večerku jsem 
začala identifikovat podle snad stálého širokého úsměvu, později s kytarou 
na kúru a naposledy jako majitele knihkupectví na Ládví.

Jaká je tvoje první vzpomínka na zdejší 
farnost?
První vzpomínkou je Prokop Remeš a kape-
la. Chodili jsme do  kaple sv. Kláry do  Tróji 
a tam jsem začal s Prokopem hrát. Respek-
tive jsem začal u  něj doma, protože si mě 
musel vyzkoušet, jak hraju. Později jsme se 
přesunuli sem, k Terezičce. 

Kolik ti bylo let?
Deset, jedenáct? 

Kam jste chodili do kostela předtím?
Chodili jsme do  starých Bohnic, protože 
jsme tam tak nějak patřili. Moji rodiče se ka-
marádili se Schrötterovými a  taky tam byl 
sbor. Potom jsme začali chodit ke Kláře, kde 
maminka hrála na varhany. 

Uvědomoval sis jako dítě, že jsi jiný, 
když chodíš do  kostela? Měl jsi s  tím 
problémy v kolektivu?
To jsem si uvědomoval, ale problémy jsem 
s  tím žádné neměl, protože jsme to niko-
mu neříkali. Naopak jsme museli chodit 
na všechny brigády, které se v domě organi-
zovaly, abychom byli vidět tam, kde to neby-
lo problematické. 

Vnímal jsi v tom věku, že je to určité ne-
bezpečí?
Naši nás na  to připravovali, bavili jsme se 
o tom. Když jsem chodil do party ke Křová-
kovi, vnímal jsem, že je to něco, co se nesmí. 
Scházeli jsme se po  bytech a  vlastně jsem 
ani nevěděl, jak se Křovák jmenuje. Rodi-
če o  tom mluvili naprosto otevřeně. Věděli 
jsme, že se to nikde neříká. Také před námi 
ale ledacos skrývali. Například to, že byl můj 
děda nějakou dobu zavřený, jsem se dozvě-
děl až jako dospělý. 

Co bylo náplní party, 
kterou jsi zmínil?
To já nevím, to věděl Křovák. Hráli jsme 
fotbal, blbli jsme, scházeli jsme se. Vždyc-
ky jsme si ale taky trochu povídali. Podsta-
tou bylo, že se sejde parta kluků. Kořeny 
to naše scházení se mělo už u  Jendy Vý-
vody, který to vedl dřív, když byl Křovák 
a  jeho kamarádi ještě malí. Ti později po-
stavili naše party a  my jsme později zase 
stavěli svoje party. Zábava, kamarádství, 
parta, do  které můžu patřit, někam vyjet 
a něco zažít. Asi se taky trochu vychovávat 
a vzdělávat, byť to jsme si tenkrát neuvě-
domovali.
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ROZHOVOR

Kde jste se scházeli?
Většinou venku, pokud to šlo. Taky tro-
chu po bytech rodin, které byly ochotné se 
k tomu propůjčit. Nebo jsme chodili na filmy 
ke Carlosovi.

Kdo je Carlos? 
Karel Skalský, vlastně dva bráchové, kte-
ří s  námi chodili do  party a  dělali pro nás 
kino. Oba byli fandové do filmu, dnes pracují 
v České televizi. Já o filmu nic nevěděl, takže 
to pro mě byla taková filmová osvěta. 

Dokážeš zavzpomínat na  dobu, kdy se 
do Kobylis začali vracet salesiáni? Jaké 
s nimi přišly změny, co přinesli nového?
Bylo mi patnáct. Kostel se začal zaplňovat, 
přicházeli noví lidé, většinou konvertité, tak-
že během Velikonoc byly mraky lidí ke křtu. 
Mohli jsme se scházet beze strachu, nemuseli 
jsme se schovávat. Možná díky tomu přišlo 
mnoho nových lidí. Do naší party začaly cho-
dit i holky a rozšířili jsme se až na pětadvacet 
členů. Zatímco v začátcích nás bylo deset, dva-
náct kluků. Po revoluci jsme se mohli scházet 
v kostele. Kapela začala s Prokopem zkoušet, 
to před tím nebylo. V pátek jsme vedli mod-
litby Taizé. Scházeli jsme se vlastně tak nějak 
pořád, při různých příležitostech. Zároveň ale 
už nebylo tolik času. Studovali jsme střední 
školy a ty holky do toho, které jsme si potom 
všechny rozebrali. Vznikly ministrantské služ-
by a měli jsme rozděleno kdy kdo bude minist-
rovat. Jezdilo se různě o víkendech, v neděli se 
tu leccos konalo. Jako stěžejní vnímám hlavně 
divadlo. To mi asi nejvíc uvízlo v paměti. Při 
různých příležitostech jsme tam vyhrávali 
a zpívali do noci.

Měli jste nějaká očekávání, když se sa-
lesiáni začali vracet? 
Neřekl bych očekávání, sám jsem nevěděl, 
co se děje. Pravdou ale je, že příchod sale-
siánů přinesl hromadu věcí, které jsme ne-

čekali a které byly milé. Kroužky. Učili jsme 
v nich, já jsem například učil na kytaru, což 
jsem moc neuměl, ale přesto jsem se na tom 
podílel. Založili jsme si vlastní party. Ro-
zeběhl se zde skauting. Seznámili jsme se 
osobně s řadou lidí, které jsme předtím znali 
jen z doslechu. Karel Herbst, Reverend (Pa-
vel Kadlečík), Martin Hobza, Jarda Kuchař, 
Zdeněk Jančařík, Radek Kuchař, Bob Fliedr 
(přestože jsme jeho písničky už dávno zpíva-
li, viděli jsme ho dříve jen jednou „natajno“ 
u nás doma). Najednou s námi prostě začali 
jezdit lidé, které jsme do té doby osobně ne-
znali. Byli to lidé, kteří byli známí v „podze-
mí“. Očekávání jsem ale žádná neměl. Bral 
jsem všechno tak, jak to přicházelo. Navíc to 
přicházelo v  době, kdy jsem začal okoušet 
svojí vlastní samostatnost. Mohl jsem ně-
kam sám vyjet, rodiče už mě pustili.

Vybavuješ si přestavbu kostela?
To si pamatuju moc dobře, protože jsme byli 
s  Terezkou jedna z  posledních svateb, kte-
rá se tu před přestavbou uskutečnila. Úplně 
poslední byla moje sestra, měsíc po nás. My 
jsme ten kostel měli rádi takový, jaký byl. Vy-
rostli jsme tam a našli jsme si tam manželky. 
Pravdou ale je, že se kostel stal malým. Čas-
to jsme stáli venku, protože jsme se dovnitř 
prostě nevešli. Zahrada před kostelem sice 
byla fajn, ale když stojíš venku a moc ani ne-
víš, co se uvnitř děje … Farnost se natolik 
rozrostla, že přestavba kostela byla nutná. 

Dnes jsi majitelem knihkupectví. Proč 
zrovna knihkupectví? 
No, já jsem vystudovaný knihkupec. Moje 
knihkupectví je vyústěním všech mých za-
městnání. Splnil jsem si sen. Neměl jsem 
práci a nevěděl jsem, co dál. Byl to logický 
krok, který byl ovšem ekonomicky náročný. 
Když jsme se s Terezkou shodli, že to zvlád-
neme, potom bylo zrovna knihkupectví na-
snadě. 

ROZHOVOR

Knihy, které nabízíš, jsou spíš obrazem 
tvého vkusu, nebo čistě komerční zále-
žitostí s cílem hlavně prodat?
Obojí. Komerční stránka je samozřejmě 
nutná, protože potřebuju mít knihy, kte-
ré se prodají a  na  kterých vydělám pení-
ze. Hlavním kritériem ale je to, co se mi 
líbí. I  kdyby kniha byla sebevíc prodejná, 
tak já ji neprodávám, protože s  ní prostě 
nesouzním. Například rozhovory našeho 
současného prezidenta. To mi prostě při-
šlo z mého pohledu za čárou, přestože se 
na  to zákazníci ptali a  jistě by se ta kni-
ha dobře prodávala. Je řada knížek, které 
za  to nestojí, abych je prodával. Nejsem 
žádný velký knihkupec, abych otáčel jedno 
patro knih, o kterých nejsem přesvědčený. 
Mám ale v  nabídce i  tituly, které mají re-
klamu a lidé je chtějí. Důležitou roli hraje 
zkušenost. Když jsem knihkupectví oteví-
ral, nevěděl jsem, jací lidé budou chodit 
a  co budou chtít. Dnes už dokážu odhad-
nout, že tuhle knihu mít nemusím, protože 
po té tady poptávka nebude. Naopak mám 
v nabídce tituly, po kterých bych sám ne-
sáhl a jen je prolítnu, protože vím, že lidé 
je budou chtít. 

Jak se ti vede?
Vcelku ano. Rozjíždí se to, byť jsem stále 
v červených číslech. 

Spolupracuješ se Zažít město jinak 
(pozn. autora - sousedská slavnost). Jak 
ta spolupráce vznikla?
Díky Vlaďce Vojtíškové, která Zažít měs-
to jinak na Ládví organizovala v roce, kdy 
já jsem knihkupectví otevíral. Slovo dalo 
slovo. Já v  tom spatřuji samozřejmě mar-
keting. Lidé se dozvědí, že je tam nějaké 
knihkupectví, byť nahoru do  obchoďáku 
nezajdou. Ale také mě baví čtení s dětmi, 
které v rámci té akce dělám. Karel Skalský 
mi s tím pomáhá a chodí číst. On má na de-

klamování školy. To mě baví. Přemýšlel 
jsem zavést to čtení pravidelně. Můj krá-
mek je ale tak malý, že tam se to provo-
zovat nedá. Obchoďák se bude rekonstru-
ovat, tak třeba se mi podaří získat větší 
prostor. Třeba i na kafe a divadýlka. To je 
ale výhled až na rok 2018. Teď mám svých 
starostí dost. Až bude krámek fungovat, je 
možné přidávat další aktivity. Teď se o něj 
musím stoprocentně starat, aby běžel, pro-
tože přijdou únor a srpen, strašné měsíce, 
kdy zákazníci nechodí. 

Jaká je tvoje oblíbená kniha?
To neumím říct. Můžu jmenovat spisovatele, 
Haruki Murakami, současný japonský spi-
sovatel, Robert Fulghum samozřejmě, vyni-
kající čtení. Někteří čeští autoři. Teď jsem 
si přečetl Ondřeje Štindla, redaktora Radia 
1, kniha se jmenuje K  hranici. To je skvělá 
knížka, naprosto perfektní věc, kterou můžu 
doporučit.

Je nějaká knížka, ke které se vracíš?
Moc se nevracím, protože mám mnoho 
a  mnoho dalších knížek. Ale Třetí přání 
Roberta Fulghuma jsem přečetl několikrát. 
To je naprosto skvělá knížka. Jsou ale i dal-
ší tituly. Velmi se mi líbí Chatrč od Willia-
ma Paula Younga. Ten už má také dnes tři 
knihy a  je to vynikající autor. Mým dalším 
oblíbeným autorem je německý spisovatel 
Bernhard Schlink. Skvělé knihy, ve kterých 
se vyrovnává s  druhou světovou válkou. 
A  řada dalších. Nedokážu jmenovat jednu 
knížku. 

Čtou tvoje děti? 
Jak se to vezme. Ta nejstarší čte málo, přes-
tože se ráda vzdělává a  nasává informace. 
Prostřední čte hodně a  pořád, půjčuje si 
knížky od  holek ve  škole. Jonáš nečte ješ-
tě vůbec, ten půjde teprve po  prázdninách 
do školy, tak se uvidí. 
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Takže čtou. Myslíš, že na to má vliv tvo-
je profese?
Možná ano, protože je do toho svým způso-
bem tlačíme. Večer jsme jim předčítali po-
hádky, bez toho se nešlo spát. Já jsem v  tu 
dobu pracoval v  Portále a  ve  výchovných 
knihách stálo, že je před spaním potřeba 
fáze zklidnění a rituál, jako je třeba předčí-
tání. 

Takže nemáš univerzální recept, jak 
přimět děti k četbě?
Nemám. Mám univerzální knížky, které na-
bízím. Vyšly dvě knihy o  Minecraftu, kte-
ré čtou i  kluci. Pro starší zase knížky Já, 
Jútúber. S  tou mám ale zkušenost, že ji ro-
diče odmítají koupit. Že youtube děti sledují 
všude, na  počítačích, tabletech, telefonech 
a  ještě by o něm měly číst! Autor Jo Nesbo 
napsal sérii knížek o  Doktoru Proktorovi 
a prdícím prášku. Ty jsou skvělé a frčí, jsou 
univerzální. To přečtou i děti, které moc ne-
čtou. Potom jsou ale babičky, které vnouča-
tům koupí Karla Čapka a to by mě zajímalo, 
jestli to ty děti čtou. Osvěta je samozřejmě 
důležitá, je dobře, že to koupí, ale nemám 
zpětnou vazbu, zda to fakt přečetly.

Pokud tedy volíš knihu pro dítě, ra-
ději se kloníš ke  strategii odhlídnout 
od toho co čte, hlavně že čte?
Asi ano. Pokud je ta kniha pro věk dítěte 
přijatelná, pokud v ní například není mnoho 
násilí. Starší děti už čtou sci-fi, kde násilí je. 
Musí se potkat s tím, že existuje i temnější 
stránka. Asi bych odhlédl od toho, co čtou, 
když budou číst, ovšem s  tou výhradou, že 
bych se podíval, co to vlastně čtou. Nad le-

dasčím bych přivřel oko. Stejně nemůžu mít 
naprostou kontrolu toho, co čtou, zejména 
u té nejstarší. 

Co máš zrovna teď rozečteného?
Teď jsem se zrovna vrátil po  letech k  nád-
herné knize Šusaka Endó Mlčení o  velice 
těžkém osudu portugalských misionářů 
v Japonsku. Nyní jde v kině Scorseseho film. 
Mám vzácné předrevoluční vydání s  po-
známkami mého dědečka - je celé podtrhané 
a  doplněné o  odkazy z  Bible a  jeho vlastní 
myšlenky! A v obchodě mám současné nové 
vydání. 

Děkuji za rozhovor. 
Olga Lisáková

Tomáš Večerka (nar. 1975), majitel knihkupectví buug v Ládví, otec tří dětí. Hrává na ky-
taru s Prokopem Remešem.

Kamila 
Schusterová

Pocházím z východního Slovenska a již 25 
let žiji v Praze. Vystudovala jsem němči-

nu a ruštinu a dnes pracuji v Českém rozhla-
se (a těší mě, že některé ze svých kolegů zde 
pravidelně v neděli potkávám). S manželem, 
který je také novinář, máme čtyři syny.
Po  ukončení studií jsme se přistěhovali 
na sídliště do Ďáblic a od roku 2004 chodí-
me pravidelně do kobyliské farnosti. Svého 
času jsme řešili otázku, jak zajistit pozor-
nost děti během mše. Prostředí kostela u sv. 
Terezie se ukázalo být jako vstřícné a tamní 
dětská místnost nejenom oázou, ale i  mís-
tem navazování sociálních kontaktů – mezi 
dětmi i rodiči. 
Farnosti jsme zůstali věrni i poté, co jsme se 
přestěhovali na okraj Prahy a naopak jsme 
sem začali jezdit i častěji. Naši kluci postup-
ně začali díky Bivojovi ministrovat, a tím se 
víc zapojovat do  života farnosti. A  pak už 
přišly chaloupky, florbalové a další turnaje. 
Synové Michael (17), Filip (14), Vincent (11) 
a Max (8) dnes ministrují všichni, takže dět-
skou místnost už nepotřebujeme. :-)
Před několika lety jsem začala spolu s Olgou 
Lisákovou připravovat rozhovory pro Koby-
lístek. Je to skvělý způsob, jak poznávat lidi, 
které léta v kostele potkávám, ale o kterých 
mnoho nevím. 
Ve  většině rozhovorů se mi potvrdilo, že 
v  každém dotazovaném člověku se ukrývá 

něco výjimečného a  zajímavého, co si za-
slouží pozornost, čili prostor v  Kobylístku. 
Mám radost, když mi lidé říkají, jaké reakce 
vyvolal náš společný rozhovor, že jim třeba 
někdo po dlouhé době zavolal, nebo je zasta-
vil na ulici.
Už několik let na nedělní deváté připravuji 
také dětský průvod s  obětními dary a  sr-
díčky. Nevím, kdo tuto podobu obětního 
průvodu zavedl, ale je to mimořádně vhod-
ná forma, jak zapojit děti jakéhokoli věku 
do  bohoslužby. Není to tichý průvod, děti 
jsou zpravidla rozradostněné a  přicházejí 
jich desítky. Mají ale pocit, že o jejich službu 
někdo stojí a dostávají prostor. A třeba jed-
nou budou chodit s dobrým pocitem do kos-
tela i se svými dětmi. 
Na naší farnosti si velmi vážím, že je otevře-
ná, vstřícná a velkorysá. To jí podle mě dává 
ten mimořádný rozměr, který dnes má. Mám 
možnost srovnání se slovenskými farnostmi 
v  tradičním katolickém prostředí, kde spo-
lečenství věřících působí jako přísné a uza-
vřené kluby. U  Terezičky je cítit radost ze 
společného setkání s  Kristem, umocněnou 
zpěvy Prokopa Remeše a jeho skupiny. 
Kdybych to měla shrnout, tak farnost u sva-
té Terezie se stala místem, kde se já i moje 
rodina dobře cítíme a kam rádi přicházíme.

Kamila Schusterová 
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Sadba po Mexicku

Únor se na  Sadbě nesl ve  znamení příprav 
osvětové kampaně Dnes jím jako Mexičan. 
Tato kampaň je určena pro žáky a  studenty 
základních a  středních škol a  letos probíhá 
již po sedmé. Smyslem je přiblížit žákům zá-
bavnou formou, jak vypadá život jejich vrstev-
níků v Mexiku, co dělají, jak tráví volný čas. 
Žáci si mohou uvařit pravý mexický pokrm 
a  přiblížit se tak více reálnému životu dětí 
v Mexiku. Ke zpestření výuky mohou učitelé 
využít pracovní listy připravené týmem Sadby 
ve spolupráci s našimi dobrovolníky a můžou 
si je stáhnout zdarma na  našich stránkách. 
Tam najdou i velké množství dalších materiá-
lů: videa, písně, fotogalerie, recepty aj. 

Chceme dětem ukázat, že mohou svět měnit 
k lepšímu, zamýšlet se nad problémy v chud-
ších částech světa a že mohou i konkrétně 
pomoci.

www.dnesjimjako.cz

Díky za Bangladéš 
Děkujeme našim dárcům za jejich velkory-
sou podporu. Díky nim může i nadále po-
kračovat projekt „Jídlo pro nejchudší“, 
kterou minulý rok na podzim rozjeli polští 
salesiáni. Ke  dni 6. 2. 2017 přišlo na  tento 
konkrétní projekt 102.000 Kč, tedy téměř 
dvojnásobek potřebné částky. Díky tomu mů-
žeme salesiánům v Bangladéši přislíbit pod-
poru projektu minimálně do konce roku 2017. 
Krátké video a fotografie si můžete prohléd-
nout na našich stránkách.
www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz

Klidné dny v očekávání jara přeje
Pavel Ženíšek a tým Sadby

Večerní semináře pro rodiče
Pro velký zájem opakujeme v  březnu tyto 
semináře:
Čtvrtek 16. 3.: Sourozenecké konstela-
ce (lektorka Vlaďka Bartáková)
Čtvrtek 30. 3.: Výchova dcer (lektorka 
Marie Macounová)

Oba semináře proběhnou od 18.30 v klubov-
ně U Hrocha. Cena je 150 Kč. Bližší informa-
ce a přihlašování na blanka.malcova@stre-
diskokobylisy.cz, tel.: 733 143 069

Blanka Malcová

Nabídka dopoledních seminářů – březen 2017
V rámci úterních dopoledních seminářů pro-
běhnou v březnu a dubnu následující setkání:
21. 3.: „Kouzlení s fotkami“ (tvoření mi-
nialb a  přání), lektorka: Zuzana Švrčková 
(vstupné 60 Kč)
28. 3., 4. 4. a 11. 4.: „Přijmi sám sebe“ 
(3dílný cyklus seminářů), lektorka: 
MUDr. Petra Mizurová, cena za celý cyklus 
je 150 Kč)

Hlídání dětí je zajištěno a je v ceně semináře. 
Setkání proběhnou v klubovnách U Šakala 
a U Beránka, vždy od 9.30. Zájemce prosíme 
o přihlášení na tel.: 777 182 712 nebo na 
eva.klimankova@strediskokobylisy.cz

Eva Klimánková

Slon a Mravenec 

Již potřetí zahrál divadelní soubor SKOK 
pohádku od D. Mrázkové Slon a mravenec. 
Tentokrát to bylo ve čtvrtek 23. 2. 2017, kdy 
starší děvčata z  dramaťáku navštívila MŠ 
Na Přesypu.
Děti představení pozorně sledovaly a dokon-
ce sborově volaly: „Néééé,“ když v pohádce 

nastaly dramatické momenty jako například 
chvíle, kdy lovec chytne veverku v  přírodě 
a táhne ji do klece. 
Reakce dětských diváků byla velmi živá, 
a proto měly mladé herečky z hrané pohád-
ky, jak samy říkaly, dobrý pocit ☺.
Není totiž nic krásnějšího, než když na vás 
dětské publikum reaguje živě a na závěr vás 
ještě ocení radostným potleskem. 
Dětem jsme nechaly černobílou kresbičku 
slona a mravence, aby na nás měly památku. 
Jedna paní učitelka se s námi loučila s tím, 
že knihy od D. Mrázkové zná, ale tuto pohád-
ku si s dětmi ještě nečetly. 
Kdo ví, třeba si ji po našem divadýlku spo-
lečně přečtou!

Maki Hanáková
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To byla moje oblíbená část programu. Jen 
bylo docela vtipné, že děti měli vyhrazenu 
jednu místnost (a  my samozřejmě s  nimi) 
a ostatní (normální?) lidi byli v druhé míst-
nosti. Po chvilce jsem zcela pochopila, že to 
dávalo dobrý smysl. Hádejte, který ze stolů 
patří našim dětem ze Zagory a  Kazanlaku 
a který ostatním. :))
To jsme prostě musely vyfotit... Pak jsme si 
naše děcka dobíraly, že jsou jak zvířátka. 
K  našemu údivu je to vyburcovalo a  naše 
holky stůl z  vlastní iniciativy uklidily. Asi 
na  ně přeci jen máme aspoň trochu dobrý 
vliv. :))
Celkově to byl pro mě opravdu zážitek. Hlav-
ně tím, jaká atmosféra na oslavě panovala. 
Přijeli i  mnozí z  různých koutů Bulharska 
a bylo znát, že mají salesiány a místní dílo 
opravdu rádi. Během programu jsme také 
koukali na staré fotky, z počátků salesiánů 

zde. Kolik práce se zde již vykonalo! Naplni-
la mě velká radost, když jsem si mohla uvě-
domit, jak se zde věci posouvají a že to tu je 
požehnané dílo.
A teď už ten slibovaný únor :)
Kromě každodenní práce s  dětmi jsme tu 
v  únoru měli několik mimořádností. První 
víkend v únoru jsme měli v Kazanlaku „tá-
bor“ pro holky. Já bych to asi ani táborem 
nenazývala, když to bylo jen na víkend, ale 
vlastně musím uznat, že to bylo vyčerpáva-
jící téměř jako týdenní tábor. Bylo to ale zá-
roveň moc pěkné. Tématem bylo, jak se žije 
v rodinách z různých koutů světa. Tak jsme 
se mohli podívat mezi indiány, africký kmen, 
eskymáky a asiaty.
Tábor mě ale natolik zmohl, že jsem po něm 
na týden ochořela. Když jsem se vrátila zpět 
do koloběhu věcí, padla na mě docela únava. 
Chvíli jsem s tím zápasila a říkala si, jestli to 

Únor v Bulharsku

Přestože bych dnes ráda psala hlavně 
o tom, co se tu u nás dělo během února, 

začnu o malinko dříve. Jako správné salesi-
ánské dílo, i  my jsme na  konci ledna osla-
vovali svátek Dona Boska. Nejprve sobotní 
slávou pro bulharské příznivce a  přátele 
salesiánů, která se odehrála v  Kazanlaku. 
V předvečer svátku jsme to také oslavili spo-
lečně s komunitou a v úterý, v onen slavný 
den, jsme měli i  zde v  Zagoře mši s  dětmi 
a pak drobné občerstvení a hru. Slavný vý-

rok „Volejte sláva a tři dny se radujte!“ jsme 
tedy, myslím, naplnili dostatečně.
Nejpestřejší program byl v Kazanlaku, kam 
jsme jeli s některými z našich dětí ze Zagory. 
Začali jsme mší svatou východního obřadu 
za účasti místního biskupa. Po ní následova-
la moc pěkná série různých pěveckých, hu-
debních, tanečních a divadelních představe-
ní, které si pro nás připravily děti. Poté, co 
jsme se posilnili duchovně a  duševně, bylo 
třeba se posilnit i  nějakým dobrým jídlem. 
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Úterky u Terky
Pravidelná úterková setkání mládeže 
v  době postní začneme 7. března Velkým 
Úterkem s  Pavlem Marčíkem, dobrovolní-
kem ze SADBY, který nás uvede do tématu 
služby druhým. Na otázky nastíněné o tom-
to večeru pak budou navazovat 14. března 
diskusní skupinky. V  sobotu 18. března 
proběhne DUCHOVNÍ OBNOVA pro mladé 
u  nás v  Kobylisích. 21. března se sejdeme 
po mši svaté v boční kapli kostela na večer 
chval. Ve stejný týden, v pátek 24. března, 
Úterky ve spolupráci s Vysokoškolským ka-
tolickým hnutím (VKH) povedou křížovou 
cestu na Petřín. 28. března se pak sejdeme 
v čajovně U Postícího se salesiána u desko-

vek, čaje a sušenek (těm, kteří se rozhodli 
se zříci těchto příjemností života, se omlou-
váme a  budeme rádi, když přijdou s  přija-
telnějším programem :-) ). V úterý 4. dubna, 
těsně před Květnou nedělí, se uskuteční 
Velký Úterek na téma vztahů partnerských 
i  jiných. Rádi bychom Vám však popřáli 
především hluboké duchovní prožití pří-
prav na  velikonoční události, abyste měli 
stále otevřené srdce pro působení Ducha 
svatého!

Dominik Vachuda

MLÁDEŽ

Rohr není jen pro muže 
Pokud se vám při jménu Richard Rohr vy-
baví jen mužská spiritualita, jste na omylu. 
Tento americký františkán velmi příjem-
ným a srozumitelným způsobem promlou-
vá o  duchovním životě vůbec. V  poslední 
době jsem četla jednak jeho knihu Nahá 
přítomnost – mystici to vidí jinak, a také 
knihu Nadšení pro lásku. První je o mož-
nosti mystického vnímání skutečnosti 
pro každého člověka, druhá více rozebírá 
poselství života svatého Františka a svaté 
Kláry a  dalších osobností františkánské 
tradice pro dnešní dobu. Také je v  nich 
o něco více teologických úvah, ale nebojte 
se, nemusíte být doktory teologie, abyste 
je pochopili! Na  obou knihách je strhující 
právě to nadšení, které ve  čtenáři vzbudí 
pro duchovní život a konkrétní činy lásky 
zároveň. Uvedou vás možná také mimo 

obvyklé škatulky myšlení, zároveň však 
k pokoře. Obě knihy vydalo nakladatelství 
Cesta, k zakoupení jsou v prodejně Portálu 
v Klapkově ulici.
Zde malá ochutnávka z knihy Nadšení pro 
lásku:
Bůh se celému tvorstvu věčně dává poznat 
a  nedělá to v  žádném případě akademic-
ky a  už vůbec ne tak, jak to až na  výjim-
ky dodnes dělá naše maskulinní západní 
filozofie – pomocí argumentů, teoreticky. 
Bůh, říká svatý Pavel, není od nikoho z nás 
daleko.

Štěpánka Syrová

tu vůbec můžu zvládnout. Teď už je to lepší 
a jsem si jistá, že s Boží pomocí můžu.
Kromě těchto pár těžkostí tu ale prožívám 
především radostný, naplněný čas. Práce 
s dětmi je tu opravdu potřebná a zdá se mi, 
že má velký smysl. Zároveň je při ní i spous-
ta legrace. To jsem například jednou šla 
po mši s dětmi zpět do machaly a povídala 
jsem si s jedním klukem. Ptal se mě na ně-
jaké věci ze mše svaté a  jak se může stát 
křesťanem. Říkal, že by chtěl být křesťa-
nem, aby s  námi mohl mluvit křesťansky. 
Moc jsem to nechápala, ale pokusila jsem 
se mu vysvětlit, že o tom křest není a argu-
mentovala jsem tím, že například já jsem 
také křesťanka a  i když není pokřtěný, tak 
se může se mnou normálně bavit. Chvíli se 
zamyslel a pak mě svou odpovědí naprosto 
odzbrojil: „Protože jsi křesťanka, tak mluvíš 
tak špatně bulharsky?“
Třetí víkend v únoru byl ve znamení pláno-
vání letních táborů. Čekají nás 4 tábory – pro 
romské kluky a holky a pro bulharské kluky 
a holky. Tématem je Panna Marie a její život. 
Sešli jsme se se všemi salesiány i dobrovol-
níky a několika animátory a dali dohromady 
hlavní kostru táborů. Jelikož ale také dbáme 
na odpočinek, v sobotu odpoledne jsme zašli 

na menší výlet. Jak krásné jsou místní hory! 
Úplně mě to navnadilo, že jsme poslední 
únorové pondělí musely s  holkama vyrazit 
na výlet. A moc se povedl!
V druhé půlce února jsme tu také měli milou 
návštěvu ze salesiánského střediska z Tep-
lic. Přijeli se podívat, jak se pracuje s Romy 
zde a jak se tu celému dílu daří. Jedno odpo-
ledne jsem si s nimi šla projít machalu a za-
stavili jsme se i na stavbě kostela. Vždy když 
na stavbu zavítám, tak mám velkou radost, 
jak to postupuje. Už se tak moc těším, až to 
bude hotové!
Musím říct, že po více než měsíci zde vůbec 
nevím, co vám napsat dřív. Tolik se toho 
děje! A  všechno bych vám přála, abyste 
mohli zažít také. Pro tentokrát tedy alespoň 
těchto několik střípků a pokud byste chtěli 
vědět víc, podívejte se na můj blog.
A na závěr jedna prosba. Myslím, že místní 
dílo, všechna děcka, se kterými tu pracuje-
me, jejich rodiny, salesiáni, pracovníci i my 
dobrovolníci potřebujeme vaši modlitbu. 
S  ní jde vše líp. Tak budu moc ráda, když 
na nás v modlitbě vzpomenete. Kdy jindy je 
lepší čas k modlitbě než v době postní? :)

Anežka Kotrbová

Více zážitků se můžete dozvědět zde: uzasv-
bg.wordpress.com
Napište mi, co by vás zajímalo (a já se o tom 
pokusím napsat): anezka.spit@centrum.cz
Chtěli byste místní dílo podpořit? Budeme 
rádi!: 
http://www.adopcenablizko.cz/chci-pomoci/
Staň se dobrovolníkem i ty ;)): 
http://www.adopcenablizko.cz/a/stat-se-
-dobrovolnikem/
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Pravidelné bohoslužby
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

 11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály

 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

středa 17.00 eucharist. bohosl. pro děti mladšího školního věku 

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
 18.30 P. František Blaha nebo P. Jan Komárek
Úterý 6.30 P. František Blaha nebo P. Vojtěch Sivek
 18.30 P. Martin Hobza – pro mládež
Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
 17.00 P. Josef Kopecký nebo P. Ladislav Banďouch – pro děti
 18.30 P. Jan Vývoda
Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
 18.30 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza
Pátek 6.30 P. Ladislav Banďouch
 18.30 P. Martin Hobza
Sobota 6.30 P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
 18.30 Mše svatá s nedělními texty
neděle  7.30, 9.00, 10.30, 18.30 celebranti se nepravidelně střídají
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FARNÍ AKTIVITY

sudé po 19.15 Hovory o bibli s jáhnem Jaroslavem Schrötterem, míst. Emauzy
liché út 19.20 Hovory nad katechismem s jáhnem Josefem Fiřtem, míst. Emauzy 
každý čt 9.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
každý pá 17.55 Křížová cesta v kostele
každá so 18.30 Mše svatá s texty z následující neděle  
5. ne 18.30 Zařazení katechumenů mezi čekatele křtu
7. út 9.30 Glazura misek, seminář, Marie Muchová (přihlášky)
  18.30 Úterky u Terky, host Pavel Marčík s programem Cagliero - SADBA 
  19.00 Koncert Prague Cello Quartet, Salesiánské divadlo
9.  čt 18.30-21.00 Výchova synů, seminář, klubovna U Hrocha (přihlášky)
11. so 9.30-16.00 Duchovní obnova farnosti včetně rodin, kostel, farní prostory (přihlášky)
12. ne  Klub seniorů, Smetanovo muz., putování po rodokmenu Bedřicha Smetany
  19.30 Setkání akolytů
14. út 18.30 Úterky u Terky, diskusní skupinky
15. st 18.00 Setkání katechetek a katechetů, farní kancelář
16. čt 18.30 Sourozenecké konstelace, seminář, klubovna U Hrocha (přihlášky)
16.-19. čt-ne  Duchovní obnova s Pavoučkem, rodinný skauting (přihlášky)
17. pá 18.30 Měsíční zastavení s Donem Boskem, bohoslužba a program, kostel
18. so 9.00 Duchovní obnova mládeže, kostel (přihlášky)
19. ne 7.30 První skrutinium čekatelů křtu, kostel
21. út 9.30 Kouzlení s fotkami, seminář, klubovna U Šakala, U Beránka (přihlášky)
  18.30 Úterky u Terky, večer chval, kostel
22.3.-3.5. st 17.45 Příprava na 1. sv. přijímání, setkání rodičů a dětí, kostel
24.-26. pá-ne  Modlitební triduum Modliteb matek, kostel (v sobotu u sv. Petra a Pavla)
25. so  Duchovní obnova Salesiánské rodiny, kostel, farní prostory 
26. ne 9.00 Druhé skrutinium čekatelů křtu, kostel
   Klub seniorů, Duchovní obnova a křížová cesta, kostel
  19.30 Setkání pastorační rady farnosti, Jeruzalém 
27. po 19.15 Živý růženec´
28.3–11.4. út 9.30 Přijmi sám sebe, třídílný seminář, klubovna U Šakala, U Beránka (přihlášky)
  18.30 Úterky u Terky, Čajovna U Postícího se veselého salesiána
30. čt 18.30 Výchova dcer, seminář, klubovna U Hrocha (přihlášky) 
31.3.-2.4. pá-ne  Duchovní obnova ministrantů, Zdice

2.  ne 10.30 Třetí skrutinium čekatelů křtu, kostel
4. út 18.30 Úterky u Terky, Partnerské i jiné vztahy
5.-12. st-st 17.00 Svátost smíření, více zpovědníků, kostel
6. čt 09.30 Mamky sobě, představení knihy Exotem na této zemi, Štěpánka Syrová 
  19.00-19.30 Adorace a modlitby za povolání ke kněžství a zasvěcenému životu
  19.30-22.00 Noční adorace (možnost zapsat se do služeb uprostřed kostela)
7. pá 17.00 Příležitost ke svátosti smíření, při večerní mši přijímání pod obojí
  19.30-20.30 Uvedení do duchovní četby nedělních textů Písma, místnost Emauzy
9. ne  Klub seniorů, Náprstkovo muzeum – tajemství hedvábí
12. st 16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
22. so 9.00-16.00 Volejbalový turnaj, hřiště Salesiánského střediska mládeže (přihlášky)
22. so večer Bohoslužba vděčnosti a usmíření, vigilie Neděle Božího milosrdenství, kostel
23. ne odpoledne Vikariátní pouť Božího milosrdenství na Černém Mostě

duben 

březen 


